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В очередной раз на глуском стадионе про-
водились раскопки замка. Это уже 12-й сезон 
раскопок. Как всегда, руководила археологичес-
кими изысканиями кандидат исторических наук 
Ирина Ганецкая, сотрудник Института истории 
Национальной Академии наук. Как обычно, в 
раскопках участвовали глуские школьники. Ра-
боту осложняла сильная жара, которая началась 
в этом году уже в мае месяце и стояла все лето. 

Тяжело копать, когда на термометре под тридцать 
градусов. Да и стенки раскопа, быстро высохнув, 
начинали осыпаться. После обвала юным зем-
лекопам приходилось начинать все сначала. 
Дожди, которые хоть и редко, но случались, тоже 
провоцировали обвалы. 

Тем не менее, каждый день раскопок приносил 
десятки находок. Осколки глиняной и стеклянной 
посуды, кафельные плитки с печей, кости, различ-

ные предметы из железа и дерева - все эти вещи 
позволят узнать что-то новое о том, что было здесь 
более трехсот лет назад, когда на месте нынеш-
него стадиона, так непродуманно построенного в 
конце восьмидесятых годов прошлого века, стоял 
величественный замок, обнесенный высокими 
стенами и окруженный глубоким рвом, замок, 
который положил начало Глуску.

Уже не первый раз в раскопках принимали 
участие ученики СШ № 3 одиннадцатиклассник 
Виктор Липский и его брат восьмиклассник 
Слава, восьмиклассник Дима Ляпко. А вот деся-
тиклассники Слава Васюкович, Леша Ёщик, Саша 
Гончаров здесь работали впервые. Как всегда, 
когда требуется переместить с одного места на 
другое большие отвалы выкопанной земли, прихо-
дили на помощь взрослые энтузиасты - Владимир 
Тупица, Владимир Медведев и Сергей Медведев. 
По старой памяти помогают студенты Дмитрий 
Саватеев и Виталий Иванов. 

Что принес новый сезон исследователям глус-
кого замка, будет более или менее ясно только 
к началу следующего сезона раскопок, когда 
И. Ганецкая изучит все выкопанные находки и 
составит отчет. Но пока несомненно одно - диалог 
с историей продолжается. И глущане скоро будут 
еще больше знать о своей родине, чем знали рань-
ше. Возможно, со временем найденные находки 
займут почетное место в музее, который рано или 
поздно откроется в Глуске. И тогда убеленные 
сединами отцы будут приводить туда своих детей 
и с гордостью говорить: «А вот этот экспонат мы 
нашли в 2007 году. Ох, и жаркое было лето...»

Игорь Кирин. Фото автора.

РАСКОПКИ ГЛУСКОГО ЗАМКА
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Текущая неделя началась с сенсационного для 
непосвященного большинства и давно ожидае-
мого не склонным к иллюзиям меньшинством 
заявления российского руководства – Путин 
все же не собирается отдавать власть. На съезде 
“Единой России” нынешний руководитель на-
шего восточного соседа превентивно назначил 
себя премьер-министром, заодно возглавив 
партийный список на парламентские выборы, 
которые там скоро предстоят. Все прошло в 
лучших традициях азиатской демократии – зал 
аплодировал стоя.

“Давайте что-нибудь придумаем”, - воззвала 
“из народа” некая дама-делегатка из Иваново, 
имея в виду пресловутый третий срок. Бедная 
наивная тетка! Индюк, как говорят в народе, 
думал, да в суп попал. Поэтому давно уже все 
продумано и придумано. Кому до сих пор было 
не ясно, что многочисленные заявления ВВП о 
приверженности Конституции, неприятии “треть-

его пришествия” (потупив взгляд и застенчиво 
ковыряя ножкой землю) – не более, чем бол-
товня для успокоения электората и оппозиции, 
возможно уже прозрели. 

Формально заполучив в свои ряды нынешнего 
главу Кремля (фактически он там давно, а “пар-
тайгеноссе Грызлов – удобная пешка в большой 
игре), “Единая Россия” фактически гарантиро-
вала себе большинство в парламенте и теперь 
скорее всего будет обладать большинством в 
две трети голосов, которое одобрит все желания 
кремлевского руководства, пришедшие ему в 
голову. Будущую роль “Единой России” Путин 
сближает с ролью бывшей КПСС. Путь к однопар-
тийной системе, сдобренной небольшой, ничего 
не решающей оппозицией, которой предназна-
чена роль демократического фигового листка, 
дабы не выглядеть голыми перед Западом, уже 
не кажется делом далекого будущего. 

Народ при этом будет аплодировать, рассчи-
тывая на то, что уж при нынешнем-то российском 
“батьке” чарка и шкварка (в тамошнем варианте) 
ему обеспечены. Как и жители некоторых других 
стран с посткоммунистическим менталитетом, 
большинство россиян все еще надеется жить и 
кормиться, следуя бессмертному (пока?) лозунгу: 
“Зима прошла, настало лето – спасибо Партии за 
это!”. Просвещенное же меньшинство, активно 
поддерживая в народе такие настроения, стара-
ется как можно дольше задержаться у власти, 
что дает возможность также подольше хлебать 
из наполняемого шальными нефтедолларами 
корыта. Ведь когда это “чудо” вместе с запа-
сами нефти закончится, последнюю мировую 
империю не спасет ничто и никто. Кто тогда будет 
стоять во главе “Верхней Вольты с ракетами”, 
станет уже не важно.

Редактор

Бурные, продолжительные аплодисменты

28 сентября с.г. в районе д. Барсуки были 
задержаны тиражи двух номеров газеты «Вольны 
горад». В «операции», по нашим данным, прини-
мали участие сотрудники КГБ и Климовичского 
РОВД. Несмотря на то, что тиражи не превышали 
установленной законом нормы, «ВГ» был изъят. 

Задержанный в пятницу кричевлянин Николай 
Федоренко рассказал нам следующее. Около 14 
часов 28 сентября в районе д. Барсуки Климо-
вичского района микроавтобус, на котором он 
возвращался из России, остановили сотрудник 
милиции и человек в цивильном. Не предста-
вившись, полезли в машину и стали обыскивать. 
Найдя в сумке газеты «ВГ», обрадовались. Но тут 
же выяснилось, что тиражи двух номеров газеты 
составляют 250 экземпляров. Милиционер 
произнёс: «Нужно возвращать». Но человек в 
штатском скомандовал: «Нет. Будем изымать. 
Поехали в РОВД». Впоследствии милиционеры 
подсказали Н. Федоренко, что человек в штатс-
ком является сотрудником КГБ из Кричевского 
городского отдела УКГБ. Н. Федоренко даже 
умудрился сфотографировать его на мобильный 
телефон. 

В Климовичском РОВД тиражи пересчитали и 
убедились – 250 экземпляров каждого номера. 
Н. Федоренко потребовал вернуть тиражи и 
отпустить его (как это часто бывает у наших 

правоохранителей, протокола задержания они 
составлять не стали, что является нарушением 
закона). Н. Федоренко считает, что если бы не 
«тихарь», то климовичские милиционеры его 
бы с Богом отпустили. Но «штатский», постоянно 
связываясь по телефону с кем-то, скомандовал 
по-другому: «Тиражи изъять на экспертизу под 
личную ответственность подполковника С. 
Бараненко» (напомним нашим читателям, что 
подполковник КГБ Сергей Бараненко является 
начальником Кричевского городского отдела 
комитета госбезопасности). Федоренко, как 
мог, пытался возражать и прекратить беззако-
ние. Но «тихарь», которому подчинялись даже 
милиционеры с высокими званиями, подавил 
всякое «сопротивление»: угрожал Федоренко 
«посадкой», махал перед лицом наручниками, 
обвинял в нежелании явиться к прокурору и 
т.д. Акт изъятия составлял ВРИОД начальника 
ООПП Климовичского РОВД майор милиции 
А.В. Шалягин в присутствии Сергея Блыхина (г. 
Климовичи, ул. Железнодорожная, 42а – 21) 
и Василия Маслакова (Климовичский р-н, д. 
Высокое). При этом в акте в графе «Основание» 
стоит прочерк. Продержав более 3,5 часов (по 
закону имеют право задержать только на 3 часа), 
Н. Федоренко отпустили без газет.

Редактор газеты «ВГ» Сергей Неровный счита-
ет, что столь циничное изъятие тиража является 
местью чекиста С. Бараненко за публикации в 
«ВГ», касающиеся использования последним 
служебного транспорта в личных целях (подво-
зил жену на работу и забирал). С. Неровный не 
понимает, как милиция может идти на поводу 
у кагэбэшников, которые, оставаясь «в тени», 
просто её подставляют. 

Журналист «ВГ» Николай Гердий считает, что 
команду С. Бараненко на задержание могли 
отдать председатели Кричевского и Климовичс-
кого райисполкомов – Иван Пракопов и Виталий 
Гришанов. Дело в том, что в эти дни в обоих 
городах проходили праздники – Дни города 
и начальство, вероятно, не хотело «омрачать» 
себе мероприятие критической информацией, 
которой всегда хватает в «Вольном городе». 

Издатель «ВГ» Владимир Кудрявцев направил 
в прокуратуру и УВД Могилевского облисполко-
ма заявления, в которых потребовал провести 
расследование факта незаконного изъятия газет 
и вернуть тиражи. «Пострадавший» Н. Федоренко 
также направил заявление прокурору с требова-
ние расследовать обстоятельства изъятия газет, 
грубого поведения сотрудника КГБ, незаконных 
действий сотрудников милиции Климовичского 
РОВД.

“Вольны горад” трапіў у няволю
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ДЭМАКРАТЫЧНЫЯ СІЛЫ 
РЫХТУЮЦЦА ДА ПРАВЯДЗЕННЯ 
ВУЛІЧНАЙ МАСАВАЙ АКЦЫІ. 
ЯЕ ПЛАНУЕЦЦА ПРАВЕСЦІ 14 
КАСТРЫЧНІКА Ў МЕНСКУ ПАД 
НАЗВАЙ “ЕЎРАПЕЙСКІ МАРШ ЗА 
СВАБОДУ”.
ЛІДЭР БНФ ВІНЦУК ВЯЧОРКА 
ЗАЯВІЎ, ШТО МЕНАВІТА ЯГОНАЯ 
ПАРТЫЯ БЯРЭ АДКАЗНАСЦЬ 
ЗА ГЭТА МЕРАПРЫЕМСТВА. 
НА ЯГОНУЮ ДУМКУ, ІДЭЯ 
“ЕЎРАПЕЙСКАГА МАРШУ” ЯКРАЗ 
АДПАВЯДАЕ ЯК СТРАТЭГІІ 
ПАРТЫІ БНФ, ТАК І АГУЛЬНАЙ 
КААЛІЦЫЙНАЙ: 
У ПАДТРЫМКУ АКЦЫІ 
“ЕЎРАПЕЙСКІ МАРШ” 
ВЫКАЗАЎСЯ І “МАЛАДЫ ФРОНТ”. 
ЛІДЭР АРГАНІЗАЦЫІ ЗМІЦЕР 
ХВЕДАРУК КАЖА, ШТО ГЭТАЕ 
МЕРАПРЫЕМСТВА МОЖА 
МЕЦЬ КУДЫ БОЛЕЙ МАСАВЫ 
ХАРАКТАР, ЧЫМ АПОШНІЯ АКЦЫІ 
ДЭМАКРАТЫЧНЫХ СІЛАЎ. БО 
БЫЦЬ ЕЎРАПЕЙЦАМ – МОДНА, 
ЛІЧЫЦЬ МАЛАДЫ ПАЛІТЫК: 
– ШМАТ ХТО З МОЛАДЗІ ЖЫВЕ 
ЕЎРАПЕЙСКІМІ КАШТОЎНАСЦЯМІ 
– СЛУХАЮЦЬ ЕЎРАПЕЙСКУЮ 
МУЗЫКУ, ГЛЯДЗЯЦЬ 
ЕЎРАПЕЙСКІЯ ФІЛЬМЫ. ДЛЯ ІХ 
НЕПРЫЕМНАЕ НАВЯЗВАННЕ 
ЎСЯГО КАМУНІСТЫЧНАГА 
– ЗАПІСУ Ў ПІЯНЕРЫ І ДА 
ТАГО ПАДОБНАГА. МЯРКУЮ, 
ШТО МЕНАВІТА ЕЎРАПЕЙСКІЯ 
КАШТОЎНАСЦІ, АКРОМ СВАІХ 
НАЦЫЯНАЛЬНЫХ, КОЖНАМУ 
СВЯДОМАМУ БЕЛАРУСКУ 
БЛІЗКІЯ. 
САЦЫЁЛАГ АЛЕГ МАНАЕЎ КАЖА, 
ШТО ІДЭЯ “ЕЎРАПЕЙСКАГА 
МАРШУ” – ДОБРАЯ. АЛЕ 
СУМНЯЕЦЦА, ШТО АКЦЫЯ ЗБЯРЭ 
ВЯЛІКУЮ КОЛЬКАСЦЬ ЛЮДЗЕЙ.

Бліжэйшая масавая акцыя апазіцыі – 
“ЕЎРАПЕЙСКІ МАРШ”

“Гэта будзе марш дзеля будучай свабоднай і 
еўрапейскай Беларусі. Гэта будзе пачатак нашага 
шляху ў свабодную і аб’яднаную Еўропу”, - гаворыц-
ца ў звароце лідэра руху “За свабоду”. 

Аляксанд Мілінкевіч звярнуўся да жыхароў 
гарадоў і вёсак, да моладзі, палітычных партый і 
грамадскіх арганізацый з заклікам ахвяраваць 
гэты дзень для Беларусі, прадэманстраваць сваю 
волю да Свабоды, свой свабодны еўрапейскі 
выбар. 

“Я звяртаюся да тых, хто падтрымлівае цяпе-
рашні палітычны і эканамічны курс: прыйдзіце на 

галоўны праспект. Мы адна нацыя. У нас роўныя 
правы і супольная будучыня. Мы — еўрапейцы! 
Мы — гаспадары дзяржавы, мы — крыніца ўлады. 
Падтрымайце еўрапейскі выбар для Беларусі!”, 
- кажа Мілінкевіч. 

Паводле палітыка, “вяртанне ў свабодную і 
заможную Еўропу — гарантыя захавання нашай 
незалежнасці і культуры, развіцця эканомікі, росту 
дабрабыта”. 

Еўрапейскі марш пройдзе ў Мінску 14 каст-
рычніка.

МІЛІНКЕВІЧ ПАК ЛІК АЎ ПРЫХІЛЬНІК АЎ 
ЛУК АШЭНКІ НА Е ЎРАМАРШ

Эўрапейская Камісія паведаміла, што Эўразьвяз 
падтрымлівае намер беларускай апазыцыі правесь-
ці “Эўрапейскі марш” у Менску 14 кастрычніка.

Эўракамісар у пытаньнях зьнешніх сувязях і 
палітыкі добрасуседзтва Бэніта Фэрэра-Вальднэр 
сёньня выступіла з заявай, дзе адзначана, што 
“Эўрапейскі марш” сьведчыць пра жаданьне на-
роду Беларусі адказаць на прапановы Эўразьвязу 
пра больш цесныя сувязі. Эўракамісар таксама 
асудзіла нядаўнюю хвалю арыштаў дэмакратычных 
актывістаў.

Прэсавы сакратар Эўракамісіі Амадэў Альтафаж 
Тардыё заявіў:

“Мы мяркуем, што марш 14 кастрычніка асабліва 
важны, паколькі грамадзяне Беларусі зьвязваюць 
свае надзеі на свабоду і дэмакратыю з Эўропай. 
Яны адчулі, што Эўропа падтрымлівае іхныя 
памкненьні.

Мы падтрымліваем кантакт з арганізатарамі 
маршу, мы падзяляем іх клопаты і  ганарымся тым, 
што яны лічаць Эўропу адным са сваіх галоўных 
прыярытэтаў”.

ЭЎРАЗЬВЯЗ ГАНАРЫЦЦ А 
“ЭЎРАПЭЙСКІМ МАРШАМ”

Камітэт дзяржаўнай бяспекі павінен эфектыўна 
процідзейнічаць замежнаму ўмяшанню ва ўнутра-
ныя справы Беларусі. Пра гэта заявіў Аляксандр Лу-
кашэнка падчас вырашэння кадравых пытанняў. 

- Перабольшваць ролю дэструктыўных сіл у Бе-
ларусі не варта, неабходна проста працаваць па 
далейшай абароне інтарэсаў беларускай дзяржавы. 
Трэба звярнуць увагу на каналы фінансавання 
дэструктыўных сіл і на іх спробы ўздзейнічаць на ма-
ладых людзей. Мы павінны вывесці нашу моладзь 
з-пад такога знешняга ўплыву, але не ўзяўшы за 
руку, а прадастаўляючы маладым людзям адпа-
ведную інфармацыю аб сапраўдным становішчы 

спраў і аб намерах і дзеяннях дэструктыўных сіл. А 
такой інфармацыі дастаткова”, - заявіў Аляксандр 
Лукашэнка. 

У размове з журналістамі старшыня Камітэта 
дзяржбяспекі Юрый Жадобін адзначыў, што нама-
ганні КДБ сёння, перш за ўсё, сканцэнтраваны на 
забеспячэнні дзяржбяспекі і выкананні праваа-
хоўнай функцыі. Цяпер у Савеце Бяспекі Беларусі 
створана камісія, якая ўдакладняе функцыі КДБ як 
праваахоўнай структуры. Бо тут важна дакладна 
размежаваць сферы адказнасці ўсіх зацікаўленых 
ведамстваў.

К ДБ УЗМАЦНЯЕ ЦІСК НА МОЛА ДЗЬ 
НАПЯРЭД А ДНІ Е ЎРАПЕЙСК АГА МАРШУ
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Колькі разоў чую ад сяброў і проста знаёмых 
пытанне: “Навошта табе гэта? Навошта нам тая 
Эўропа?”. Адказываю заўжды вельмі проста: 
“Хачу, каб мае дзеці на гэтай зямлі жылі ў 
цывілізаванай краіне”. Сапраўды, жаданне 
далучыцца да Эўрапейскай цывілізацыі – гэта 
пытанне выбару кожнага чалавека. Бо можна 
жыць і ў нас, выконваць загады зьверху, 
лісьлівіць начальству, маўчаць. І тады зьявіцца 
шанец, што цябе прымуць у “вертыкальшчыкі”, 
дадуць пасаду, уласны бізьнес і будзеш хлусіць 
свайму народу як мы добра жывём, а адначасова 
спойваць яго і пагарджаць ім. Распавядаць з 

СТАРШЫНЯ ДЭЛЕГАЦЫІ 
ЕЎРАПАРЛАМЕНТА ПА СУВЯЗЯХ 
З БЕЛАРУССЮ БОГДАН КЛІХ 
ВІТАЕ ПРАВЯДЗЕННЕ Ў МЕНСКУ 
14 КАСТРЫЧНІКА ЕЎРАПЕЙСКАГА 
МАРША І ЗАКЛІКАЕ БЕЛАРУСКІЯ 
ЎЛАДЫ СПЫНІЦЬ РЭПРЭСІІ СУПРАЦЬ 
АКТЫВІСТАЎ АПАЗІЦЫІ НАПЯРЭДАДНІ 
МІРНАЙ АКЦЫІ. 

- Я абураны паведамленнямі пра затрыманні, 
запалохванні і ціск на арганізатараў Еўрапейс-
кага Марша, які павінен адбыцца ў Менску 14 
кастрычніка 2007 года. Я заклікаю беларускія 
ўлады спыніць рэпрэсіўныя дзеянні і дазволіць 
беларускім грамадзянам, актывістам дэмакра-
тычнай апазіцыі і прадстаўнікам грамадзянскай 

супольнасці арганізаваць і ўзяць удзел у гэтай 
мірнай і адкрытай акцыі, – заяўляе Богдан 
Кліх.

Старшыня дэлегацыі Еўрапарламента па 
сувязях з Беларуссю Богдан Кліх упэўнены, што 
«паведамленні пра пераслед за захоўванне і 
распаўсюджванне еўрапейскіх сцягоў і інфарма-
цыйных матэрыялаў «Што Еўрапейскі Саюз можа 
даць Беларусі» відавочна супярэчаць нядаўнім 
заявам беларускіх улад пра жаданне палепшыць 
стасункі з Еўрапейскім Саюзам».

- Больш за тое, парушаючы правы беларускага 
народа на свабоду слова і свабоду сходаў, урад 
Лукашэнкі не можа спадзявацца на тое, каб 
стаць надзейным партнёрам у дыялогу з Еўропай, 
– адзначыў Богдан Кліх.

ЛІДЭР РУХУ “ЗА СВАБОДУ” 
АЛЯКСАНДР МІЛІНКЕВІЧ ІНІЦЫЮЕ 
СТВАРЭННЕ РАДЫ ЕЎРАПЕЙСКАЙ 
ІНТЭГРАЦЫІ (РЭІ). У РАДУ ЎВОЙДУЦЬ 
ГРАМАДСКІЯ ДЗЕЯЧЫ, ПАЛІТЫКІ, 
ЭКСПЕРТЫ, ЯКІЯ ДЭКЛАРУЮЦЬ СВАЮ 
ПРЫХІЛЬНАСЦЬ ІДЭІ ЕЎРАПЕЙСКАЙ 
ВЫБАРУ БЕЛАРУСІ. 

Рада Еўрапейскай Інтэграцыі – прадстаўніча-
назіральны орган, галоўнымі  задачамі якога 
з’яўляюцца выпрацоўка стратэгічнага бачання 

еўрапейскай інтэграцыі Беларусі, вызначэнне 
канкрэтных палітычных, эканамічных, інсты-
туцыйных, заканадаўчых ды інфармацыйных 
дзеянняў, неабходных  для ўсталявання еўра-
пейскіх стандартаў і падтрыхтоўкі Беларусі да 
сяброўства ў ЕС.

- Рада Еўрапейскай Інтэграцыі  павінна стаць 
аўтарытэтным грамадскім цэнтрам, які аб’яднае 
патэнцыял розных палітычных і грамадскіх сілаў, 
прыхільных ідэі еўрапейскага выбару Беларусі, 
- адзначыў Аляксандр Мілінкевіч.

Першае паседжанне Рады  пройдзе 10 каст-
рычніка ў Мінску.

А.МІЛІНКЕВІЧ:  СПА ДЗЯЮСЯ, 
ШТО ПЕРАМОГА НА 
ПАРЛАМЕНЦКІХ ВЫБАРА Х 
Д АЗВОЛІЦЬ ПРАЕ ЎРАПЕЙСКІМ 
СІЛАМ СФАРМАВАЦЬ УРА Д 
ВА УКРАІНЕ

- ПЕРАМОГА НА ПАРЛАМЕНЦКІХ ВЫ-
БАРАХ ДАЗВОЛІЦЬ ДЭМАКРАТЫЧНЫМ 
СІЛАМ УКРАІНЫ СФАРМАВАЦЬ УРАД. МА 
СПАДЗЯЕМСЯ, ШТО ПРАЕЎРАПЕЙСКІЯ СІЛЫ 
УКРАІНЫ ЗМОГУЦЬ ПАКАЗАЦЬ ВЫБАРЦАМ, 
ШТО ДЭМАКРАТЫЯ АЗНАЧАЕ ЭКАНАМІЧНЫ 
РОСКВІТ, АПТЫМАЛЬНЫЯ ЎМОВЫ ДЛЯ 
САМАРЭАЛІЗАЦЫІ АСОБЫ, - КАМЕНТУЕ ВЫ-
НІКІ ПАРЛАМЕНЦКІХ ВЫБАРАЎ ВА УКРАІНЕ 
ЛІДЭР ДЭМАКРАТЫЧНЫХ СІЛ БЕЛАРУСІ 
А.МІЛІНКЕВІЧ.

- “Памаранчавы” колер стаў для Украіны 
сімвалам дэмакратычных зменаў, еўра-
пейскага шляху. У сакавіку 2006 года на 
плошчы Кастуся Каліноўскага разам з бел-
чырвона-белымі сцягамі луналі памаранча-
выя. Перамога на парламенцкіх выбарах 
дазволіць дэмакратычным сілам Украіны 
сфармаваць урад, - адзначыў А.Мілінкевіч. 
Мы спадзяемся, што праеўрапейскія сілы 
Украіны змогуць паказаць выбарцам, што 
дэмакратыя азначае эканамічны росквіт, 
аптымальныя ўмовы для самарэалізацыі 
асобы. Атрымае моцны імпульс працэс 
інтэграцыі Украіны ў Еўрапейскі Саюз. Гэты 
кірунак – безальтэрнатыўны шлях развіцця 
нашай краіны.

На 12.30 падлічана 99,93% бюлетэняў. 
“Партыя рэгіёнаў” набрала 34.35%, “Блок 
Юліі Цімашэнкі” -  30.73%, “Наша Україна” 
14.16%, Камуністычная партыя Украіны 
– 5.38%, блок Літвіна – 3.96%.

Беларусь – у Эўропу
трыбун, як дрэнна жывецца за мяжой,а ўсімі 
намаганьнямі мкнуцца ўласных дзяцей уладка-
ваць ў Эўразвяз ці Амерыку. А можна набрацца 
духу і перастаць трымцець нерад начальствам. 
Казаць і заўжды і словам і дзелам адстойваць 
праўду. Цябе могуць выкінуць з працы, з вучобы. 
Не даваць шляху ў жыцці ні дзецям ні родным. 
Але ты станеш чалавекам, эўрапейцам, а не 

савецкім рабом. Таму заклікаць да змагання 
сёньня нікога нельга, бо гэта самаахвярны шлях. 
Кожны чалавек сам мусіць вызначацца, што ён 
хоча пакінуць сваім дзецям і што гатовы зрабіць 
дзеля гэтага. А гэта значыць ўзважце ўсе ў сваёй 
душы, паважаныя землякі, і далучайцеся. Разам 
мы прывядзем Беларусь у Эўропу.

Андрэй ЮРКОЎ, Т. 029 623 61 08

Аляксандр Мілінкевіч ініцыюе стварэнне 
Рады Еўрапейскай Інтэграцыі

Кіраўнік дэлегацыі Еўрапарламента па сувязях з Беларуссю 
заклікае спыніць рэпрэсіі напярэдадні Еўрапейскага маршу
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РЭДАКЦЫЯ ПІНСКАЙ НЕЗАЛЕЖНАЙ 
ГАЗЭТЫ “МЯСЦОВЫ ШЛЯХ” 
ВЫРАШЫЛА ПРЫПЫНІЦЬ ВЫДАНЬНЕ. 
ЗРОБЛЕНА ГЭТА З-ЗА ЦЯЖКОГА 
ФІНАНСАВАГА СТАНОВІШЧА.

Рэдактар “Мясцовага часу” Віктар Ярашук 
тлумачыць сытуацыю: 

“Эканамічная сытуацыя склалася так, што 
нельга працаваць. Газэта прыпыняецца – яна 
застаецца, але выходзіць ня будзе. Мы чатыры 
месяцы сядзім без ганарару. А заробак складае 
190 тысячаў рублёў на месяц. Што ж гэта за 
грошы?! У нас апошнім часам нават паштальёна 
ня было. Самі газэту разносілі”. 

Фінансавыя цяжкасьці абумовілі многія 
прычыны: прыкладам, у пінскай друкарні 
адмовіліся друкаваць выданьне. Таму наклад 
патрэбна было штотыдзень прывозіць з Бара-
навічаў, за паўтары сотні кілямэтраў. Мясцовае 
аддзяленьне “Саюздруку” адмовілася падпісаць 
дамову на распаўсюджаньне. Не зьявіўся “Мяс-
цовы час” і ў падпісных каталёгах. 

Намесьнік старшыні Беларускай асацыяцыі 
журналістаў Андрэй Бастунец гаворыць, што гэты 
выпадак – звычайная зьява: 

“На мой погляд, асноўныя падзеі адбыліся 
ўсё ж амаль два гады таму, калі напярэдадні 
прэзыдэнцкіх выбараў бальшыня незалежных 
газэт была выдалена з шапікаў “Саюздруку” і з 
падпіскі на “Белпошце”. І гэта быў той крок, які 
зараз аказвае найбольшае ўзьдзеяньне на тое, 
што адбываецца з мясцовай прэсай наагул і зь 
“Мясцовым часам” у прыватнасьці. 

А гэта – цяжкі доступ да чытачоў, бо цяжка 
атрымаць грошы, у тым ліку і ад рэклямадаўцаў, 
калі няма газэты ў распаўсюдзе. Вось такая 
зброя знойдзена супраць незалежных мэдыяў. 
Яна быццам выключае непасрэдны палітычны 
заказ, але выконвае сваю ролю нават лепш за 
нейкія адміністратыўныя меры”. 

Старшыня камісіі правоў чалавека, нацы-
янальных дачыненьняў і сродкаў масавай ін-
фармацыі Палаты прадстаўнікоў Юры Кулакоўскі 
гаворыць, што ў такой сытуацыі трэба зыходзіць 
зь дзейнага заканадаўства. Улады абяцаюць 

міжнароднай супольнасьці цяперашні закон аб 
друку мадэрнізаваць ужо пяць гадоў. Цікаўлюся 
ў старшыні камісіі, ці зьбіраюцца прадставіць 
законапраект на восеньскую сэсію? 

“Не, на гэтую сэсію – не. Можа быць, на 
наступную. Нейкія зрухі ёсьць, але ж дакладна 
я не скажу”. 

На восеньскую сэсію іншая камісія – прамыс-
ловая – рыхтуе законапраект аб інфармацыі, 
інфарматызацыі і абароне інфармацыі. 

“Яны ўнесьлі да яго вельмі многа паправак, 
– расказвае Юры Кулакоўскі. – Як кажуць, ла-
пацяць і лапацяць. Ён рыхтуецца на гэтую сэсію, 
але пакуль у парадку дня яго няма”. 

Андрэй Бастунец да новага закону адносіцца 
насьцярожана: 

“Гэты закон дае глебу для прыняцьця падза-
конных актаў, якія таксама будуць рэгуляваць 
дзейнасьць мэдыяў, прынамсі, інтэрнэт-рэ-
сурсаў. Я нават не кажу інтэрнэт-выданьняў, а 
інтэрнэт-рэсурсаў”. 

Уладзімер Глод

Яшчэ адна незалежная газэта спыніла выхад

У АЎТОРАК, ДРУГОГА 
КАСТРЫЧНИКА, У МЕНСКУ ЧАСТКА 
ПРАДПРЫМАЛЬНІКАЎ СТРАЙКАВАЛА. 
КАЛЯ ДВУХСОТ ПРАДСТАЎНІКОЎ 
НЕКАЛЬКІХ РЫНКАЎ САБРАЛІСЯ КАЛЯ 
ГАНДЛЁВАГА ЦЭНТРУ “ПАРКІНГ”, ЯКІ 
ТАКСАМА НЕ ПРАЦАВАЎ.

Раніцай прадпрымальнікі перадалі каля ты-
сячы подпісаў у Палату прадстаўнікоў са сваім 
патрабаваньнем разгледзець на сэсіі закон аб 
разьвіцьці прадпрымальніцтва. 

Бізнэсоўцы таксама выступаюць супраць 
прэзыдэнцкага ўказу №760, згодна зь якім ад 
новага году індывідуальныя прадпрымальнікі ня 
змогуць наймаць работнікаў (за выключэньнем 
членаў сям’і і сваякоў). 

У першай палове дня прадпрымальнікі пачалі 
зьбірацца каля ўваходу ў гандлёвы цэнтар 
“Паркінг”. 

Паводле аднаго зь лідэраў Алеся Макаева, 
сёньня не працавалі радыёрынак і будаўнічы 
рынак у “Ждановічах”, часткова не працаваў 
“Мир моды”, гандлёвыя цэнтры “Эўропа”, “Ку-
палаўскі” і “Паркінг”. 

Да страйкоўцаў прыехаў начальнік упраўлень-
ня прадпрымальніцтва Менгаравыканкаму Аляк-
сандар Каліноўскі. Адбылася такая размова: 

Прадпрымальнік: “Тут прадпрымальнікі вы-
падкова сабраліся”. 

Каліноўскі: “Я разумею, як выпадкова. Улёткі 
цягам двух тыдняў выпадкова раздавалі і рыхта-
валі вашу сустрэчу. Я тры аб’екты аб’ехаў — “Ды-
нама”, “Чэрвеньскі”, “Аэрадромны”, усюды людзі 
працуюць, усё спакойна. Патэлефанавалі – вось 
тут людзі сабраліся”. 

Прадпрымальнік: “Дыскусіяў ня трэба. Вы про-
ста скажыце, што людзям далей рабіць?Людзі 
чакаюць нечага добрага...” 

Каліноўскі: “Вы што — чакаеце, што я вазьму 
ды адмяню ўказ №760?Я ня маю гэткай улады. 
Я адпраўлю ўсе дакумэнты ў вашых пытаньнях 
на імя таго ж Кабякова. Гэтыя пытаньні будзем 
вырашаць разам ва ўрадзе. 

Пазыцыя Менскага гарвыканкаму такая — усе 
павінны працаваць. Гаворка ідзе пра што? 
Спыніць завоз у Рэспубліку Беларусь невядома 
якіх тавараў без дакумэнтаў — і ўсё”. 

Прадпрымальніца: “Мы хочам плаціць “раста-
можку”, падаткі, мы хочам спаць спакойна. Мы 
хочам сумленна працаваць. Але стварыце нам 
такія ўмовы. Для ўсіх аднолькавыя. Мы сядаем 
і лічым — там заплаціць, тут заплаціць, у нас не 
застаецца ніякага прыбытку. Ні-я-ка-га”. 

Прадпрымальніца: “У нас абарот — капей-
кі!” 

Прадпрымальнік: “Нас абмежавалі трыма 
наёмнымі асобамі!” 

Каліноўскі: “Абароты капейкі?! А 130 эўра 
за квадратны мэтар плаціць арэнднай платы 
толькі — нармальна. Гэта нармальна?! Я вось 
паслухаю пра вашы капейкі, пагляджу, што на 
“мэрсах” езьдзяць і кватэры скупляюць, няўжо 
я гэтага ня бачу?” 

Спадар Каліноўскі запрасіў усіх ахвочых саб-
рацца заўтра ў гарадзкі цэнтар нерухомасьці і 
абмеркаваць усе пытаньні. 

Каля гандлёвага цэнтру “Паркінг” у Менску 
міліцыянты затрымалі аднаго зь лідэраў прад-
прымальніцкага руху Алеся Макаева. Яго і Алеся 
Поклада адвезьлі ў Савецкі райаддзел унутраных 
справаў Менску. 

Супрацоўнікі міліцыі патлумачылі, што нібыта 
пайшлі чуткі, што прадпрымальнікі зьбіраюцца 
перакрыць вуліцу. Аднак такіх заклікаў не 
было, сказаў карэспандэнту “Свабоды” Алесь 
Макаеў. 

Пасьля высьвятленьня асобы спадароў Мака-
ева і Поклада адпусьцілі. 

А да “Паркінгу” падагналі “аўтазак”, вялі 
апэратыўныя здымкі. 

Алесь Дашчынскі

Страйк у Менску
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На днях в Горках, недалеко от автобусной ос-
тановки «Аэропорт», состоялись автомобильные 
гонки, которые продолжались около 3-х часов. 
В них участвовали автолюбители из Горок, 
соседних районов и даже – областей. Во всяком 
случае, несколько машин с витебскими номера-
ми в автомобильной «тусовке» замечены были. 
Слово «тусовка» здесь употреблено неслучайно. 
Автомобилисты собрались в условленном месте 
по принципу самоорганизации, или как говорили 
ранее – «клуба по интересам». Соревнования 
представляли собой парные заезды по прямой 
на дистанцию, ограниченную длинной полосы, 
которая составляет приблизительно 400 м. 

В основном в гонках участвовала молодежь. 
Несколько раз проявили себя и школьники, 
которые соревновались между собой на мопедах 
и мотоциклах. Руководили соревнованиями 
простые автолюбители, одетые в специальную 
светоотражающую одежду. Зрителей оказалось 
более 600, хотя никакой рекламы и афиш по 
городу не наблюдалось. Информация о проведе-
нии гонок была основана на слухах. В результате 
автомобилями заполнилась вся окружающая 
территория. За время соревнований состоялось 
более 40 заездов и, слава Богу, все обошлось 
без происшествий, ведь не было предусмотрено 
никаких заграждений, которые обеспечивали бы 
безопасность зрителей и автомобилей. 

В толпе зрителей ходили упорные слухи о 
ставках, которые якобы принимают органи-
заторы соревнований, создав своеобразный 
автототализатор, однако подтверждения автору 
найти не удалось. Во всяком случае никто из 
участников «форсажа»  в сборе денег замечен не 
был. По словам тех, кто решился показать себя 
и свою машину на трассе, они имели целью пре-
жде всего завоевание авторитета среди своих 
коллег. И плюс, конечно, адреналин. Не обращая 
внимания на стертую и сожженную резину, чрез-
мерный перегруз двигателей, любители острых 

ощущений рвались к финишу, чтобы выиграть 
хотя бы несколько сантиметров. 

О том, что лидеры гонок и вправду оказыва-
ются «в авторитете» свидетельствовала и толпа 
заинтересованных зрителей, окружавших такую 
машину и с интересом заглядывавших под капот. 
Владельцу такого авто только и оставалось, что 
авторитетно давать пояснения о собственных 
«ноу-хау», примененных в процессе подготовки 
автомобиля к заезду.

Однако не все так просто. Настороженное 
отношение нашей власти ко всему, что выходит 
за рамки привычного ставит подобные «шоу» 
едва ли не вне закона. По имеющимся у нас 
сведениям, предыдущая попытка организовать 
подобное мероприятие несколько дней назад 
натолкнулась на запрет со стороны сотрудников 
ГАИ. Их понять тоже можно. Случись, не дай Бог, 
в ходе гонок авария, отвечать прежде всего им 
– дескать, куда смотрели. В то же время, подоб-
ные запреты, как правило, приводят к обратным 
результатам. «Аматары» все равно соберутся 
в другом месте, подальше от инспекторских 
взоров, и не факт, что все это кончится добром. 
С этим согласен и начальник Горецкого ОГАИ 
Владимир Федоров, пообещавший «изучить воп-
рос» и вместе с районной властью постараться 
принять решение, устраивающее всех.

По его же словам, подобные соревнования 
уже достаточно длительное время проводятся 
в Быхове и Бобруйске на вполне законных 
основаниях, с обеспечением необходимых 
мер безопасности. Площадками для них там 
являются старые военные аэродромы. Остается 
надеяться, что и в Горках возобладает здравый 
смысл, и наши автолюбители а также те, кто 
собирается ими стать, получат возможность для 
организации собственного клуба стритрейсинга. 
Ведь несмотря на несколько «завернутое» назва-
ние, это слово означает «уличные гонки».

Кастусь Оршицкий

Стритрейсинг в ГоркахСтритрейсинг в Горках

Большие гонки на взлетной полосе вызвали огромный интерес у мужской части населения Горок

БЯЛЫНІЧЫ

СУПРАЦЬ 
адмены ільгот

У АПОШНЮЮ ДЭКАДУ ВЕРАСНЯ 
Ў  Р А М К А Х  “ С А Ц Ы Я Л Ь Н А Г А 
МАРШУ” ГРАМАДСКІЯ АКТЫВІСТЫ 
Б Я Л Ы Н І Ц К А Г А  Р А Ё Н А  П Р А В Я Л І 
КАМПАНІЮ ПА ЗБОРУ ПОДПІСАЎ 
Г Р А М А Д З Я Н  С У П Р А Ц Ь  З А К О Н А 
Р Э С П У Б Л І К І  Б Е Л А Р У С Ь  “ А Б 
Д З Я Р Ж А Ў Н Ы Х  С А Ц Ы Я Л Ь Н Ы Х 
ЛЬГОТАХ,  ПРАВАХ І  ГАРАНТЫЯХ 
Д Л Я  А С О Б Н Ы Х  К А Т Э Г О Р Ы Й 
Г Р А М А Д З Я Н ” ,  Я К І  Л І К В І Д А В А Ў 
САЦЫЯЛЬНЫЯ ГАРАНТЫІ І ЛЬГОТЫ 
ДЛЯ НАЙБОЛЬШ НЕЗАБЯСПЕЧАНАЙ 
ЧАСТКІ НАСЕЛЬНІЦТВА. 

Закон быў прыняты парламентам на 
мінулай сесіі практычна аднагалосна, 
супраць прагаласаваў толькі адзін дэпутат. 
За прыняццё закона, які адмяняе льготы 
студэнтам, навучэнцам, пенсіянерам і 
“чарнобыльцам”, прагаласаваў і Ганаровы 
грамадзянін Бялыніцкага раёна Уладзімір 
Канаплёў, які з’яўляецца дэпутатам Палаты 
прадстаўнікоў ад Бялыніччыны.

Збор подпісаў супраць адмены льготаў 
праводзіўся ў гарадскім пасёлку Бялынічы, 
а таксама ў вёсках Вялікая Машчаніца 
і Лубяное. Для многіх пенсіянераў было 
навіною, што “народныя абраннікі” выра-
шылі пазбавіць іх льгот на аплату за праезд 
грамадскім транспартам, за камунальныя 
паслугі ўжо з канца снежня гэтага года.

У першы дзень асенняй сесіі дэпутатаў 
Палаты прадстаўнікоў 2 кастрычніка подпі-
сы жыхароў Бялыніччыны разам з подпісамі 
іншых грамадзян Беларусі, якія выступаюць 
супраць прынятага закона, перададзены у 
парламент. 

Нагадаю, што 4 лістапада ў межах асен-
няй палітычнай кампаніі Аб’яднаных дэмак-
ратычных сіл “Сацыяльны марш” у Мінску 
павінны адбыцца мітынг і дэманстрацыя, 
мэта якой – прыцягнуць увагу ўладаў і 
грамадзян да сітуацыі з сацыяльнымі 
гарантыямі насельніцтву.

Іван Барысаў  
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У ПОЛЬСКІМ ГАРАДКУ ТЫКОЦІН, ШТО 
НА ПАДЛЯШШЫ, ЗАВЯРШАЮЦЦА 
ЗДЫМКІ ТЭЛЕФІЛЬМУ ПАВОДЛЕ 
П’ЕСЫ ЯНКІ КУПАЛЫ “ТУТЭЙШЫЯ”. 
ФІЛЬМ ЗДЫМАЕ МЕНСКІ РЭЖЫСЭР 
ВАЛЕР МАЗЫНСКІ НА ЗАМОВУ 
НОВАГА СПАДАРОЖНІКАВАГА 
ТЭЛЕКАНАЛА “БЕЛСАТ”.

Рэжысэр пастаноўкі Валер Мазынскі кажа, 
што зьнятыя ўжо тры чвэрці тэлефільму. Павод-
ле ягоных словаў, праца ідзе ў вельмі добрай 
атмасфэры. 

“Зь вялікай прыемнасьцю мы тут робім гэтую 
справу. Канешне, як заўсёды, у такой творча-
вытворчай працы ёсьць нейкія накладкі, але 
вельмі цёплая атмасфэра і добрае чалавечае 
стаўленьне. Увогуле, мы вялікае задавальненьне 
атрымліваем ад таго, што робім”. 

Сцэны з “Тутэйшых” здымаюцца як у памяшка-
ньні, так і пад акрытым небам, ёсьць сцэны з так 
званымі “масоўкамі”, у адмыслова пабудаваных 
дэкарацыях. 

“Мы на вуліцы здымаем цяпер, шмат аўто 
езьдзіць, так што дарогу трэба перакрываць. 

Масавыя сцэны яшчэ будуць, будзе сцэна з 
базарам – “барахолкай”. Тры чвэрці зробленыя 
ўжо, адна дзея засталася. 

М.Рабчынін: “Тое, што мы робім, можа мець 
вельмі вялікае значэньне” 

Актор Мікола Рабчынін грае ролі спраўніка 
і жабрака. 

“Цудоўна працуецца. Такі тандэм, як Мазынскі 
і польскі рэжысэр Дарыюш, яны вельмі добра 
адзін аднаго дапаўняюць”. 

Спадар Рабчынін лічыць, што тэлефільм 
паводле “Тутэйшых” можа мець вельмі вялікі 
розгалас у Беларусі. 

“Паводле маштабу гэта сярэднія здымкі, не 
такія ўжо вялікія. Але тое, што мы робім, можа 
мець вельмі вялікае значэньне, стрэліць, як на-
прыклад, ну каго ж тут ўзгадаць... ну, напрыклад, 
як “Вайна і мір!”. 

А.Рамашэўска: “Тэатар – найлепшая школа 
жывой мовы” 

Між тым, дырэктар каналу “Белсат” Агнешка 
Рамашэўска-Гузы сказала нашаму радыё, што 
праект тэлевізыйнага тэатру, тэлефільму, вельмі 
важны для новага тэлебачаньня. 

“Канал “Белсат” хацеў бы даць магчымась-
ць паказаць сябе, папрацаваць беларускім 
творцам. На дадзены момант для іх не хапае 
прасторы ў Беларусі, а тэатральная творчасьць 
павінна мець гледача. Таму мы вырашылі, што 
нягледзячы на высокія кошты, мы будзем зды-
маць такія пастаноўкі. Тэатар – гэта найлепшая 
школа жывой мовы, а па-другое, веданьне 
клясыкі неабходнае дзеля існаваньня культуры 
краіны. Гэта важна і для інтэлектуалаў, і для 
шырокага гледача”. 

А ці плянуе “Белсат” здымаць чарговыя 
спэктаклі? 

Рамашэўска: “Наколькі гэта будзе магчыма, 
мы пабачым. Як атрымаецца ў нас скончыць гэты 
экспэрымэнтальны праект са спэктаклем павод-
ле “Тутэйшых”, мы будзем гэта рабіць далей. Мы 
ня маем шмат сродкаў, але ў наступным годзе 
паспрабуем працягваць. Можа, атрымаецца ў 
нас абвясьціць конкурс на сучасную тэатраль-
ную п’есу. Мы абмежаваныя ў выдатках, а такія 
пастаноўкі каштуюць шмат, але мы ўпэўненыя, 
што гэта вельмі патрэбна і важна. Я, як полька, 
не ўяўляю сабе, каб была краіна, дзе нельга 
паглядзець ў тэатры творы нацыянальнай кля-
сыкі. Па-мойму, мы робім рэч, якая зьяўляецца 
відавочнай”.

Аляксей Дзікавіцкі

“Белсат” здымае “Тутэйшых”

К І Р А Ў Н І Ц Т В А  Н О В А Г А 
С П А Д А Р О Ж Н І К А В А Г А  К А Н А Л У 
“БЕЛСАТ” ПАВЕДАМІЛА СЁНЬНЯ, ШТО 
АДПАВЕДНЫЯ БЕЛАРУСКІЯ СТРУКТУРЫ 
А Д М О В І Л І  К А Н А Л У  Ў  Н А Б Ы Ц Ь Ц І 
ДАМЭНУ BELSAT.BY, ПРЫЧЫМ ФІРМА-
П А С Я Р Э Д Н І К ,  Я К А Я  В Ы С Т У П А Л А 
АД ІМЯ “БЕЛСАТУ”  ЗАЯЎЛЯЕ,  ШТО 
ПРЫЧЫНЫ АДМОВЫ БЕЛАРУСКІ БОК 
НЕ ПАТЛУМАЧЫЎ.

“Белсат” зьвярнуўся да фірмы home.pl з 
запытам, ці можна набыць адрас belsat.by для 
інтэрнэт-старонкі каналу. Фірма спраўдзіла 
– гэты дамэн вольны, і запэўніла канал, што ён 
будзе набыты для “Белсату”. 

Аднак празь некалькі дзён фірма home.pl 
паведаміла каналу, што беларускі бок адмовіўся 
прадаць дамэн belsat.by, ніяк не патлумачыўшы 
сваё рашэньне. Паводле прадстаўніка фірмы 
з такой сытуацыяй home.pl сустракаецца 
ўпершыню. 

Вось як пракамэнтавала сытуацыю дырэктар 
каналу “Белсат” Агнешка Рамашэўска-Гузы: 

“Я ўвогуле не разумею гэтага кроку. Мне 
падаецца, што калі нам адмаўляюць у набыцьці 
дамэну, дык тыя, хто прыняў такое рашэньне, 

меркавалі, што там будзе зьмешчаная нейкая 
неадпаведная інфармацыя. Але гэта пакуль 
толькі дамэн, і ў ягонай назьве няма нічога, што 
магло кагосьці абурыць. Гэта мяне непакоіць, бо 
калі зарэгістраваць дамэн – гэта ўжо праблема, 
дык нічога добрага для свабоды слова ў Беларусі 
чакаць не выпадае. Калі назоў перашкаджае, 
дык што ўжо казаць пра зьмест”. 

Паводле спадарыні Рамашэўскай, старонка 
“Белсату” ў інтэрнэце ўсё адно зьявіцца. 

“Мы ўжо маем зарэгістраваныя дамэны 
– belsat.eu, belsat.com, так што з гэтым няма 
праблемаў – будзем разьмяшчаць нашую ста-
ронку там. Мы папросту хацелі, каб старонка 
каналу была таксама і на беларускім дамэне”.

 *** 
Манапольнае права на рэгістрацыю інтэр-

нэт-адрасоў у зоне by мае кампанія “Адкрыты 
кантакт”. У абмежаванай колькасьці рэгіструе 
дамэн by інтэрнэт-правайдэр “Дзелавая сетка”, 
але ўрэшце ўсё роўна даводзіцца ўзгадняць 
працэдуру з “Адкрытым кантактам”. 

На думку спэцыялістаў інтэрнэт-галіны, 
беларускія расцэнкі за згаданую паслугу не-
параўнальна вышэйшыя за аналягічныя па-за 
межамі Беларусі. Дый працэдура рэгістрацыі 
расьцягваецца ня меней, чым на тыдзень. 

У “Адкрытым кантакце” патлумачылі, як 
пачаць афармленьне заяўкі на адрас у зоне by 
прыватнай асобе: 

“Перадусім заяўка, паводле нашых правілаў, 
разглядаецца да пяці працоўных дзён. Далей 
залежыць ад таго, як хутка вы аплаціце паслу-
гу, на гэта вам даецца 30 дзён. За першы год 
– гэта 130 тысяч рублёў. Другі і наступныя – па 
95 тысяч”. 

Расцэнкі на дамэн by для юрыдычных фірмаў 
істотна вышэйшыя. 

Сытуацыю з адмовай у набыцьці дамэну 
belsat.by у “Адкрытым кантакце” камэнтаваць 
адмовіліся, спаслаўшыся на двухбаковы харак-
тар справы. 

Аляксей Дзікавіцкі, Ігар Карней

Дамэн belsat.by не прадаецца!
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Галоўны радактар: Эдуард Брокараў, тэл. 545 89 83, электронная адрэса: brok61@yandex.ru 
Наклад: 299 асобнікаў, фармат А4, 8 палос.

Падчас выданьня ужываюцца: беларуская (тарашкевіца), беларуская (наркомаўка) ды расейская мовы. 
Матар’ялы друкуюцца на мове аўтара. Палітычная й моўная цэнзура адсутнічае. Вітаюцца мастацкія творы, 
а таксама – журналісцкія матар’ялы на беларускай мове. Погляды аўтараў могуць не супадаць з пазыцыяй 

радакцыі. Радакцыя самастойна прымае рашэньні аб мэтазгоднасьці ўступленьня ў перапіску, а таксама аб 
разьмяшчэньні бясплатнай сацыяльнай раклямы     :Магілеўская абласная газэта. Выдавец: Магілеўская 

абласная кааліцыя дэмакратычных сілаў. 
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Напрыканцы

В ОКТЯБРЕ

Сёньня менчукі маглі назіраць дзіўную кар-
ціну. У розных месцах беларускай сталіцы каля 
аўтобусу з лягатыпам партыі “Единая Россия” 
натоўп людзей, апранутых у форму колераў 
расейскага дзяржаўнага сьцягу і з лягатыпам 
прапуцінскай партыі.

На плошчы Якуба Коласа ў 14 гадзінаў стаялі 
каля двух дзесяткаў чалавек у аднолькавай фор-
ме колераў расейскага сьцягу. На сьпіне надпіс 
“Единая Россия”. Побач стаяў аўтобус, у вокнах 
якога партыйныя сьцягі, а на корпусе надпісы:

“Агульная памяць! Агульны гонар! Адзіная 
Расея!”.

На маё пытаньне, хто гэтыя людзі і што робяць 
у Менску, адна жанчына адказала:

“Мэта нашага аўтапрабегу, лёгкаатлетнага 
прабегу – гэта чарговае вызваленьне паўночна-
заходняга краю Расеі і Беларусі, каб ушанаваць 
памяць землякоў, якія загінулі ў часе Айчынай 
вайны, і перадаць эстафэтную палачку моладзі, 
каб працягвалі нашы традыцыі”.

Карэспандэнтка: “Для вас Беларусь – гэта 
асобная краіна?”.

“Мужчына: “Лічу, што мы адзіная дзяржава. І 
Расея, і Беларусь адзіная краіна. Мы ўсе славя-
не. Расея і Беларусь адзіныя, таму што ўсё тут як 
наша. Па-расейску размаўляюць. Усе дыхаюць 
Расеяй. Усё нармальна”.

Расейцы казалі, што яны пачалі марафон з ра-
сейскага Іванава да аднайменнага беларускага 
гораду, маючы на ўвазе Янава пад Берасьцем.

Наперадзе аўтобус суправаджала міліцэйская 
машына, а ззаду – “хуткая”. Групу расейцаў 
ахоўвалі супрацоўнікі міліцыі ў цывільным.

Адзін зь кіраўнікоў Партыі БНФ Віктар Іваш-
кевіч лічыць, што рэкляма расейскай прапрэ-
зыдэнцкай партыі “Единая Россия» адбываецца 
па недарэчнасьці:

Расейскія палітыкі думаюць, што ў нас тут 
Русьсю пахнет...

“Расейскія палітыкі думаюць, што ў нас тут 
Русь і Русьсю пахнет... І цяжка аспрэчыць гэта, 
калі ўсе маўчаць, а ў побытавым сэнсе кажуць, 
ну, мы тут рускія. Адзінае выратаваньне, што мы 
пахнем эўрапейскімі дэзадарантамі, а не Русьсю 
– выйсьці на “Эўрапейскі марш”.

Калі на вуліцах супрацоўнікі міліцыі затрым-
ліваюць моладзь з бел-чырвона-белымі стуж-
камі і значкамі “За Свабоду”, то ў пратаколах 
прычынай затрыманьня звычайна ўказваюць 
нашэньне незарэгістраванай сымболікі. 

Беларускае заканадаўства забараняе ў 
публічных месцах мець на вопратцы, ці на транс-
партных сродках незарэгістраваную ў Мінюсьце 
партыйную сымболіку.

Лідэр партыі БНФ Вінцук Вячорка выказаў 
сваё меркаваньне:

“Трэба вызначыцца якая незалежнасьць ма-
ецца на ўвазе. Калі гэта дыктатарская незалеж-
насьць ад уласнага народу, тады зразумела, чаму 
ў нас з’яўляюцца рэальныя прыкметы акупацыі, 
калі лупяць і дубасяць за нашы сьцягі і нашу 
мову. Ці гэта рэальная абарона беларускай не-
залежнасьці ад той пагрозы, якая рэальна існуе і 
ідзе з Усходу. Калі б улады хацелі прадэманстра-
ваць, што яны ёсьць абаронцамі незалежнасьці, 
то ні на мілімэтар падобныя экіпажы не зайшлі б 
і не заехалі б на нашу тэрыторыю”.

Расейцы, аматары бегу, казалі, што форму і 
грошы на марафон дала партыя “Единая Россия». 
На разьвітаньне яны выказалі спадзяваньне, 
што ў хуткім часе Беларусь увойдзе ў склад 
Расеі.

Любоў Лунёва

“Единая Россия” вядзе 
агітацыю ў Беларусі?

11 ОК ТЯБРЯ
1931
В СССР принято решение о полной ликвида-
ции частной торговли. 

12 ОК ТЯБРЯ
1960
В Нью-Йорке Никита ХРУЩЁВ во время 
выступления на Генеральной Ассамблее в 
качестве аргумента использовал собствен-
ный башмак, которым стучал по трибуне. 

16 ОК ТЯБРЯ
1988
На Центральном телевидении начался 
показ сериала “Рабыня Изаура”, начало 
эры мыльных опер в СССР. 

17 ОК ТЯБРЯ
1902
В Детройте выпущен первый автомобиль 
марки “кадиллак”. Свое название компания 
получила в память об Антуане да Ла Мотт 
Кадиллаке, основателе города Детройта. 

19 ОК ТЯБРЯ
Родился Александр ГАЛИЧ /Александр 
Аркадьевич ГИНЗБУРГ/ (1919-15.12.1977) 
драматург, киносценарист (“Вас вызывает 
Таймыр”, “Верные друзья”), поэт, бард. 19 
октября 1919 года считал своим днем рож-
деният, и эта же дата выбита на могильном 
камне. Но в свидетельстве о рождении за-
фиксированы  - 20(7) октября 1918 года. 

20 ОК ТЯБРЯ
Сергий Зимний. Если на Сергия октябрь 
снегом покроется, то к Матрене (22 ноября) 
зима встанет на ноги. Настоящей зимы нуж-
но ждать через месяц, если снегом укроет 
землю на Сергия, ибо с Сергия начинается, 
а с Матрены устанавливается зима. Первый 
прочный снег падает ночью, а дневной 
вовсе не лежит. 


